

Referat af skolebestyrelsesmøde d. 10. december 2018

Dato: Mandag d. 10. december kl. 17.00-19.00

Sted: Stort mødelokale, Strandboulevarden 47

Tilstede: Nikolaj Vagner, Lars Aaberg, Sandra Ernstsén, Jeppe Terp, Eva Søvendahl Kok, Morten Søndergaard, Alfonsus Molenbroek, Brian Hansen og Mette Lund Thomsen

Ikke til stede: Niels Jensen, Claes Mørkberg, Julie Kordovsky, Mads Christensen, Natascha Dayan og Maria Viggoson

1. Valg af mødedirigent (2 min. – 17.00-17.02)

a. Alfonsus blev valgt.

2. Ændringer til referatet fra sidste møde? (3 min – 17.02 – 17.05)

Referatet blev godkendt.

3. Orientering fra (O) (25 min – 17.05-17.30)

a. Skoleleder

- Midler i KK til styrket udskoling 19-20: Skolen er med i en stor ansøgning til AP Møller fonden sammen med andre skoler i IBØ om midler til at udvikle feedback-kultur og lave læringssamtaler mellem lærere og elever. Forløbet er bevilliget for 18-19 og er lige gået i gang i specialklasserækken.
- Elevatoren virker nu, men det tog lidt længere tid end tidligere udmeldt.
- Hallen: Lars har rykket for planen i dag. Planen er stadig, at hallen skal stå færdig medio februar.
- Opsigelse: Vi har fået en opsigelse fra en lærer i specialklasserækken. Der bliver slået ny stilling op.
- En udfordring: Rigtig mange bestiller EAT, men pt. kan specialklasserækken ikke stille elever til rådighed. Derfor skal vi have et punkt på næste skolebestyrelsesmøde om kommende bemanning. Kunne Randersgades elever tage en tjans? Ledelsen tjekker op på dette inden næste møde.

b. Personale

- Specialklasserækken: Personalet har fokus på at alle står sammen, når der er en kollega, som stopper i løbet af skoleåret.
- Almen: Der kører i øjeblikket fokussamtaler mellem årgangsteam og ledelse med opfølgning på det faglighed og trivsel.
- Der er i øjeblikket en begyndende dialog i gang om, hvorvidt vi skal have en ny teamstruktur – fx to årgange i et team.

c. Skolebestyrelsesformanden

- Tak for æbleskive-arrangementet på skolen.

d. Fra udvalgene, hvis der er nyt (byggeri,

Ansættelse: Der indkaldes til ansættelsessamtale i specialklasserækken

Trafik: Der er nu afsat penge til cykelsti på en del af Strandboulevarden. Brian og skolens nye færdsels-koordinator deltager i workshop fra Sikker Trafik i foråret.

4. Planlægning af skolebestyrelsespunkt d. 17.1.19 om udvidelse af specialafdelingen (15 min – 17.30-17.45)

Der kommer to personer (en chefkonsulent og en økonomiarbejder) fra forvaltningen til skolebestyrelsesmøde d. 17.1.

Lige nu har forvaltningen lavet en screening på, hvor mange elever, der kan være i bygning 25 og 26 – i alt 120 elever. Man er dog i tvivl om, hvorvidt bygning 25 kan anvendes som skoletilbud.

De kigger på de nuværende to n/t-lokaler, som kunne anvendes til specialklasserækken. Så vil der skulle findes andre lokaler til n/t:

Der har været opstillet tre forskellige scenarier:

- En helt selvstændig specialskole (kræver minimum 120 elever)
- En specialklasserække koblet under SPS
- En specialklasserække koblet til en helt anden skole

Når der ligger en endelig direktionsindstilling, sender Lars det videre til Nikolaj.

Der skal være direktionsmøde 18. december, hvorefter vil evt. kan få mere information.

Temaer, vi kunne tage fat i til vores bestyrelsesmøde d. 17.1.:

- Bestyrelsen ønsker inddragelse i processen.
- Vi vil gerne se en analyse af projektet.
- Vi vil gerne se scenarierne.
- Der skal tages hensyn til forskellige kategorier af børn, kategori 1: Sårbare elever og Kategori 3 og vores almenskole.
- Vi ønsker at bevare og værne om Hafnia-eleverne – og vi har også et blik på, at der også skal være plads til en almenafdeling i en skole, hvor der kan komme en stor specialafdeling.
- Faglokale-kapaciteten skal holde.
- Gårdmiljøer skal kunne fungere.
- Kan man have de mere udadreagerende elever sammen med vores sårbare elever i specialklasserækken?
- Hvilken aldersklasse er i spil?
- Økonomi: Fokus på elevtaksterne kategori 1 og kategori 3
- Vigtigt også tænke på tempoet i udvidelsen, så evt. implementering bliver mulig.

5. Økonomi -budget 19 (5 min – 17.45-17.50)

Lars orienterede om, at skolen lige har modtaget 1. udgave af budgettet.

Der skal spares i det kommende år. I øjeblikket ser det ud til, at vi skal spare ca. 600.000 kr.

Derudover skal en af vores sekretærer overflyttes til det administrative fællesskab i IBØ pr. 1.4.19

Vi ved lidt mere på januar-mødet, hvor budgettet kommer på som punkt.

6. Elevfravær (10 min – 17.50-18.00)

Lars orienterede om, at der er et stigende antal elever, som kommer ned på kontoret for at blive ringet hjem, men måske ikke virker så syge.

Bestyrelsen drøftede herefter, om ledelsen skal melde skriftligt ud om denne problemstilling.

Det blev besluttet ikke at skrive noget ud på skrift, da dette emne er mere nuanceret – og det vil kunne misforstås.

Til gengæld vil punktet blive taget op i dialog på forældremøderne i opstarten af 19-20.

7. Eventuelt (5 min. – 18.00-18.05)

- Vi er kommet på UVM's "kedelig-liste". Vi er den skole på Østerbro, som topper på listen. Det er svar fra specialklasserækken.
- Ledelsen skal have undersøgt om muligheden for at segregere mellem almen og specialklasserække i offentlige resultater.

Mødet sluttede kl. 18. Herefter spiser bestyrelsen lidt mad - og ønskede god jul.

Referent: Mette Lund Thomsen